
Krátká a pádná informace. Pro mnoho čtenářů vskutku dobrá. Jen některá malá zjednodušení, 
formálně prospěšná textu, trochu matou obsahové sdělení. Například; horší podmínky pro pěstování 
révy ještě nemusí znamenat produkci horšího vína. Vždyť pro svěžest bílých vín právě okrajové 
severnější polohy, nebo vyšší polohy v jižních krajích, s žádoucím nočním chladem, svědčí nejvíc. Také 
víno "plesnivé", leč zdravé, nemusí být vždy v rozporu. Milovníci Tokajských výběrů (aszú) a jiných 
botrytických vín, by s tím zřejmě žádný problém neměli. 

Každému, kdo by se chtěl o věci dopátrat víc, mohu doporučit (nebo na vyžádání dodat) článek: "Víno 
jako lék, v proměnách času a vědomostí" sepsaný pro Sborník příspěvků konference o Víně jako 
multikulturním fenoménu. J.H. 


